
 

 

 

Verslag presidium 
 

Datum vergadering :  maandag 24 februari 2020 

Zaak :   

Aanwezig : Jos van Maanen (voorzitter), Gijsbert van de Water (VWB), Annet IJff (PvdA), Gerard  

  Kievit (SGP), Dittie van Zee – van Arendonk (CDA), Petra van Kuilenburg (LLBWB),   

  Jur van der Lecq (GL), Rita Boer Rookhuiszen (D66), Fred Temminck (CU), Henk de Man  

  (DB), Frank Broedelet (VVD), Servaas Stoop (burgemeester), Koen Steenbergen (griffier) 

Afwezig :  Lourens van Bruchem (SGP) en Andrea Zierleijn (GL) 

 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. 

 

2. Vaststellen agenda 24 februari 2020 

De agenda is ongewijzigd vastgesteld. 

 

3. Vaststellen verslag van 20 januari 2020 

Het verslag is ongewijzigd vastgesteld en de actielijst is doorgenomen en wordt geactualiseerd. 

 

4. Ingekomen stukken 

 Lijst afhandeling ingekomen stukken tot 17 februari 2020 

 Lijst afdoening toezeggingen tot 17 februari 2020 

o Verzoek om in het vervolg een persbericht dat uitgaat van het Ministerie zo te publiceren dat in de 

hele gemeente kennis kan worden genomen van de inhoud (voorbeeld: Radartoren) 

o Er is onduidelijkheid over de datum voor de vervolgafspraak tussen portefeuillehouder en 

fractievoorzitters m.b.t. de stand van zaken Radartoren (Servaas neemt dit mee naar college) 

 Lijst afhandeling aangenomen Moties tot 17 februari 2020 

 

5. Mededelingen 

 LLB: plaatsing initiatiefvoorstel op raadsagenda 3 maart 2020 

Opname op raadsagenda is akkoord. Ook reactie college is bijgevoegd. 

 Griffie: plaatsing raadsvoorstel aanwijzing vertegenwoordigers Regionale Agendacommissie op 

raadsagenda 3 maart 2020 

Opname op raadsagenda is akkoord. De voorzitters gaan binnen de eigen fractie vragen wie zich hiervoor 

beschikbaar stelt en melden dat nog deze week aan Koen. (actie Fractievoorzitters) 

 Driehoek: niet wenselijk om wethouders in oordeelsvorming openbaar aan te spreken op feit dat er geen 

beeldvorming op een voorstel heeft plaatsgevonden; is immers bevoegdheid Presidium 

Geconcludeerd is dat zowel raad- en burgerleden als ook collegeleden elkaar publiekelijk geen verwijten 

dienen te maken. Dit is slecht voor het imago van de gemeente en geeft een verkeerd signaal naar buiten. 

 

6. Verzoeken 
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 CU: verzoek om beeldvormende avond over inclusie in 1e kwartaal 

Organisatorisch is dit natuurlijk niet meer te plannen in het 1e kwartaal. Ook is inmiddels een 

informatienota vanuit het college ontvangen, waarin is aangegeven dat de raad hierover in het 2e kwartaal 

meer informatie zal ontvangen. Presidium sluit hierbij aan! 

Fred verzoekt om deze dataplanning ook kenbaar te maken aan de briefschrijvers over de inclusie! (actie 

ambtelijke organisatie) 

 Interne memo: bestuurlijk proces financiële beheersing Sociaal Domein (inrichten klankbordgroep?) 

Fractievoorzitters zien meer in een gezamenlijke informatiedeling met alle raads- en burgerleden die 

daarin geïnteresseerd zijn op de genoemde 3 momenten binnen de planning. Per fractie zal er op zo’n 

avond 1 woordvoerder zijn en de rest is toehoorder. Zij stemmen dan ook niet in met het voorstel om 

hiervoor een klankbordgroep in het leven te roepen! 

Servaas meldt dat dinsdag 3 maart er een mededeling in de raad zal worden gedaan door het college, dat 

het zich laat aanzien dat we op de jaarrekening 2019 ongeveer 2 miljoen tekort komen op het Sociaal 

Domein.  

 Interne memo: start werkgroep raadscommunicatie (inrichten werkgroep?) 

Goed initiatief, maar niet alle fracties hoeven hieraan een bijdrage te leveren. Afgesproken is dat de 

fracties die wel willen deelnemen, dit zelf even melden bij Kirsten! (actie fractievoorzitters) 

 

7. Concept planning raadcyclus maart 2020 

 Concept-agenda Beeldvorming 10 maart 

De 3 concept-agenda’s zijn besproken en teruggebracht tot 2 agenda’s. De beeldvorming rode kruis 

bloesemtocht en ondermijning worden gecombineerd. Frank geeft aan die avond niet beschikbaar te zijn 

als voorzitter, Teus vragen of hij beide achter elkaar aan kan doen! (actie Griffie) 

De beeldvorming over het sluipverkeer Beesd dient anders van opzet te zijn. Immers ligt er al een 

raadsvoorstel waarin een keuze ten aanzien van de aangedragen opties wordt voorgesteld. Die opties 

kunnen dan in de beeldvorming beter goed worden toegelicht in een plenaire presentatie en dat hoeft echt 

geen 2,5 uur te duren! 

 Concept-agenda Oordeelsvorming 17 maart 

Oordeelsvormende agenda’s akkoord. 

 Gebiedsgericht ontmoeten 24 maart 

In de planning is te lezen dat er een optie is genomen op deze datum voor gebiedsmarketing. Presidium 

wil graag weten wat daarmee wordt bedoeld en hoe dit ingericht zal worden. Er is geen concept-agenda 

aangeleverd, dus moeilijk in te schatten of dit doorgang moet vinden.  

Presidium geeft voordeel van de twijfel in dit geval (maar dit kan niet nog eens voor komen) om deze 

reservering in te lossen op die datum! (actie Griffie) 

 Doorkijkje naar Beeldvorming volgende cyclus 

In de planning staan 4 onderwerpen op 7 april opgenomen en er is vandaag mondeling (mogelijk) nog een 

5e bijgekomen. Ook deze zijn besproken en teruggebracht tot 3 agenda’s. De beeldvorming voor de 

mobiliteitsvisie en beheerplan wegen worden daardoor gecombineerd. De mondelinge 5e (beleggen 

uitvoeringstaken bouwen/wonen ODR) wordt ondergebracht in de oordeelsvorming op 14 april (korte 

inleidende presentatie voorafgaand aan de behandeling van het onderwerp: actie griffie). 

 

8. Evaluatie 
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 Raadcyclus 2020-01 (BR 28 januari) 

Lijst ingekomen stukken: stel we willen een opgenomen informatienota (met meer inhoud dan alleen 

informatie –politiek gevoelig-) op de agenda ter bespreking krijgen, kan dat in dezelfde vergadering? 

Hierover is uitgebreid gediscussieerd binnen het presidium, maar de uitkomst van de discussie is dat 

we de ingezette lijn hiervoor vasthouden! Die lijn is: een informatienota vanuit de lijst ingekomen 

stukken kan geagendeerd worden in een volgende raadcyclus als bespreekstuk via het presidium. Er is 

dan ook voldoende voorbereidingstijd. Is de inhoud van de informatienota dusdanig urgent, dat uitstel 

naar een volgende cyclus te laat komt, dan is er natuurlijk altijd de mogelijkheid om er een 

verduidelijkende vraag over te stellen bij de “rondvraag”, waar dan soepel mee wordt omgesprongen als 

dit niet tijdig is gemeld  bij de vaststelling van de agenda, maar dat is voor de duidelijkheid wel te 

adviseren! Beter is het echter om voorafgaand aan de besluitvormende raad hierover al technische 

vragen te stellen, via de griffie aan het college, zodat je ook tijdig over de gewenste informatie kunt 

beschikken in de besluitvormende raad. Immers staan alle ingekomen stukken binnen 24 uur in het RIS 

opgenomen en sluit de lijst ingekomen stukken 14 dagen voorafgaand aan de besluitvormende raad. 

Tijd genoeg dus om hierover technische vragen te stellen! 

Mondeling amendement: Servaas is geen voorstander van het indienen van mondelinge amendementen, 

ze geven vaak onvoldoende duidelijkheid over het uiteindelijk te nemen besluit. Na beraad wordt 

afgesproken dat amendementen in principe schriftelijk worden ingediend. Uitzondering: als er een 

kleine woordelijke aanpassing wordt voorgesteld. 

Motie vreemd: Servaas brengt ter sprake, wat de meerwaarde is van een motie vreemd op landelijk 

beleidsbevoegdheden (bijvoorbeeld onderwijsmotie). Een motie vreemd heeft duidelijk wel meerwaarde 

op lokale beleidsverantwoordelijkheid en bevoegdheid. Na beraad wordt afgesproken gepast om te 

gaan met dergelijke moties vreemd op landelijk beleid. 

Mededelingen: gevraagd wordt om pro-actief gebruik te maken van de mededelingen om de raad 

optimaal op de hoogte te houden van actuele ontwikkelingen die niet meer via een informatienota hem 

heeft bereikt. 

 Raadcyclus 2020-02 (BV 4 februari, OV 11 februari en GO 18 februari) 

Er wordt een goede definitie gemist voor Beeldvorming. De meningen over de invulling lopen nogal 

uiteen en hoe verhoudt zich dit tot het houden van informatieavonden vanuit het college? Koen geeft 

aan dat we daar juist intern als griffie, samen met Floris en Ilona over hebben gesproken en dat er 

geconcludeerd is dat Beeldvorming inhoudelijk heel divers kan worden ingericht en opgezet. Ilona en 

Kirsten verwoorden de uitkomst in een factsheet dat als leidraad kan worden gebruikt. Uiteraard komt 

dat factsheet ook in het presidium ter sprake. (actie griffie) 

Uitgaande van de aanwezige gedachten bij sommige leden van het presidium over de invulling van 

beeldvorming, was de invulling van “beheersplan groen” geen beeldvorming. Een combinatie maken met 

stakeholders was interessanter en duidelijker geweest! Wat wordt er nog met de informatie gedaan dat 

die avond is opgehaald? Is dit geen “mosterd na de maaltijd” om raadsleden en burgerleden pas iets 

voor te leggen ter bespreking als het college daar al avonden met stakeholders en inwoners aan vooraf 

heeft laten gaan? Je stelt daarmee raadsleden en burgerleden voor een dilemma, kunnen we daar dan 

nog wel iets anders van vinden? Is het misschien mogelijk om vanuit het college de uitnodiging voor 

dergelijke avonden met stakeholders en inwoners, OOK tijdig aan de raadsleden en burgerleden te 

verstrekken, zodat zij daar op die avonden hun oor te luister kunnen leggen en (mogelijk) ook het 



Verslag presidium West Betuwe 

Pagina 4 van 7 

 

 

4 

 

gesprek hierover met inwoners kunnen aangaan? De raadsleden/burgerleden willen graag in gesprek 

komen met de inwoners! 

GO-avond met de gebiedsmakelaars is als bijzonder plezierig en zinvol ervaren, hoewel het spelen van 

een quiz niet bij iedereen in de smaak is gevallen en daar werd ook veel tijd aan besteed. Die avond is 

veel informatie verstrekt die de raadsleden/burgerleden niet bekend was, vraag blijft hoe gedetailleerd 

de raad over informatie zou moeten beschikken. Wellicht dat die discussie nog eens moet worden 

gevoerd over “loslaten”! 

 

9. Overige onderwerpen 

 Concept-Bestuurlijke Agenda 2020 

Er zijn twee reacties binnengekomen vanuit de fracties. Na onderling beraad wordt gevraagd om de BA 

in een spreadsheet aan te leveren bij de fracties, uitgebreid met een paar extra kolommen (zie 

onderstaand), zodat zij die dan kunnen gebruiken om hun ideeën daarin kenbaar te maken. 

1. Kolom burgerparticipatie (waarin met een cijfer kan worden aangegeven welke trap van 

toepassing wordt verklaard op dat onderwerp: 1. Informeren – 2. Raadplegen – 3. Adviseren – 

4. Coproduceren – 5. (mee)Beslissen) 

2. Kolom verschijningsvorm (waarin kan worden aangegeven in welke vorm het op dat moment 

bespreekbaar wordt gesteld: startnotitie-kadernotitie-concept beleidsplan, etc) 

3. Kolom Gebiedsgericht ontmoeten (waarin kan worden aangevinkt of een onderwerp zich leent 

om gebiedsgericht met inwoners te bespreken/bekijken) 

Vervolgens zal de griffier worden gevraagd om daaruit de meest gedeelde ideeën/wensen te genereren 

en die bespreekbaar te maken, via Floris, met management en college. (actie griffier) 

 Mogelijkheden invulling Gebiedsgericht ontmoeten 

Het is de fractievoorzitters vanuit het vorige presidium niet duidelijk geworden wat er aan hen gevraagd 

is m.b.t. het aanleveren van ideeën voor de invulling van het cyclusonderdeel Gebiedsgericht 

ontmoeten. De vraag blijft dus staan voor een volgend presidium. Wel wordt er bij de Bestuurlijke 

Agenda nu een kolom opgenomen om onderwerpen aan te geven die geschikt zijn voor Gebiedsgericht 

ontmoeten (dus Wat en Wanneer), alleen is dan de wijze waarop nog niet in beeld (dus het Hoe: 

bijvoorbeeld werkbezoek, hoorzitting, perceel- en/of gebiedsbezichtiging). (actie fractievoorzitters)  

Ook is herhaald dat dit onderdeel van de cyclus ook uitstekend kan worden benut om eens per jaar/per 

2 jaar een bezoek te brengen aan een gebied binnen onze gemeente samen met de gebiedsmakelaar en 

gebiedswethouder van dat gebied (bijvoorbeeld op een vrijdagmiddag of een dagdeel van een zaterdag) 

en een rondgang te maken door/langs de verschillende kernen. Als we dat dan ruim tevoren kenbaar 

maken (publiceren/communiceren) kunnen de inwoners vanuit dat gebied waar nodig en/of mogelijk 

daarop aanhaken. (actie griffie/gebiedsmakelaars/gebiedswethouders) 

 Concept-wijziging sjabloon Amendement 

Sjabloon kan zo worden ingevoerd! (actie Koen) 

 Declaratie reiskosten burgerleden en raadsleden 2020 

In tegenstelling tot het jaar 2019, waarin nog pragmatisch met de reiskosten woon-werk is 

omgesprongen door de griffie voor de raad- en burgerleden, zal in 2020 ieder raadslid en burgerlid zelf 

de reiskosten moeten gaan bijhouden op daarvoor bestemde declaratieformulieren. Er is er eentje voor 

functionele reiskosten BINNEN gemeentegrenzen en eentje voor functionele reiskosten BUITEN 

gemeentegrenzen. Dinsdag zal er een email aan de raad- en burgerleden worden gezonden met 
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informatie en daarbij de declaratieformulieren. Geadviseerd wordt om per kwartaal een declaratie in te 

dienen, waardoor iedereen overzicht houdt. (actie Koen) 

 Verzoek DB doorzending reactie op kadernota 2021 AVRI aan de overige deelnemende gemeenten 

Afgesproken is dat dit een eenmalige actie is geweest. Dit is geen taak voor de griffie! Fracties kunnen 

zelf dit soort berichten naar collega-gemeenten-fracties toezenden. De griffie kan wel namens de raad 

informatie delen met collega-gemeenten. 

 

10. Rondvraag 

 Rita meldt dat er gemeenten zijn die de vergaderstukken van het VNG-congres bespreekbaar maken in 

de raad en zelf een afvaardiging sturen met stemrecht. Is dat ook iets voor West Betuwe? 

o Na beraad is besloten om de vergaderstukken na binnenkomst op de lijst ingekomen stukken te 

vermelden en op te nemen in het RIS (wat al de huidige werkwijze is), zodat de raad (indien 

gewenst) tijdig in de besluitvormende raad een Motie kan indienen om sturing mee te geven aan 

het collegelid dat namens West Betuwe zal stemmen op het VNG-congres. (actie griffie) 

 Jur vraagt naar de stand van zaken m.b.t. het organiseren van een avond over Right-to-Challenge? 

o Geantwoord is dat dit op de actielijst van het presidium vermeld staat en dat Conny i.s.m. een 

ambtenaar en de organisatie Right to Challenge dit aan het voorbereiden is, datum nog niet 

bekend. (actie griffie) 

 Henk komt even terug op het vermelde in het vorige verslag: Wethouders hebben in de beeldvorming 

geen rol, maar zijn van harte uitgenodigd daarbij aanwezig te zijn! Hierop is nogal wat ruis ontstaan. Is 

het niet mogelijk om een wethouder toch een rol te geven op dit soort beeldvormende bijeenkomsten? 

o Na beraad is afgesproken dat er een mogelijkheid komt om de wethouder de gelegenheid te 

geven het onderwerp kort in te leiden (als daar behoefte aan bestaat) en om hem/haar de 

gelegenheid te bieden tegen het einde aan te geven wat hij/zij uit de discussie van die avond mee 

neemt. Het blijft echter een avond van de raad, dus de voorzitter heet welkom en sluit af. (Servaas 

neemt dit mee terug naar de collegetafel) 

 Servaas vraagt om terughoudendheid van de raadsleden in de pers op dossiers, waar de gemeente in 

een juridische procedure verwikkeld is. 

 Jos roept tenslotte de leden van het presidium op tot meer vergaderdiscipline, zodat deze 

vergaderingen niet te inhoudelijk worden en wat sneller gaan verlopen! 

o Alle aanwezigen kunnen zich hierin vinden en zullen trachten deze vergaderdiscipline op te 

brengen, neemt niet weg dat de voorzitter ook best wat strakker mag voorzitten. 

 

11. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 22.45 uur. 

 

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van 23 maart 2020 

 

De raadsgriffier,   De voorzitter , 

 

 

 

Koen Steenbergen   Jos van Maanen 
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ACTIELIJST 
Nr. Activiteit Wie Startdatum Afgedaan op 

O3 Bestuurlijke Agenda 
 
Eind november is gestart met opstellen BA i.s.m. 
brugoverleg (via Floris). Invoering (verwachting 
februari 2020) 
1e concept is aangeboden ter bespreking in de 
fracties 
BA aanvullen met paar extra kolommen! 

raadsgriffier/ 
Floris 
 
 
 
fractievoorzitters 
 
raadsgriffier/ 
Floris 

19-08-2019 
 
16-12-2019 
 
 
20-01-2020 
 
24-02-2020 

 

09 Beeldvorming op invulling energietransitie 
(energieneutraal) West Betuwe 
 
Voorafgaand aan besluitvorming op voorstel over 
invulling van energieneutraal WB, beeldvorming 
laten plaatsvinden. 

griffie 16-09-2019  

11 Burgerparticipatie West Betuwe i.c.m. 12 
 
In een volgend Presidium van gedachten wisselen 
(brainstormsessie) over inzet en aanpak van 
burgerparticipatie in West Betuwe. 

raadsgriffier 16-09-2019  

12 Right Challenge i.c.m. burgerparticipatie (zie 11) 
 
Er wordt een avond georganiseerd waarop de 
raad- en burgerleden worden geïnformeerd over 
Right to Challenge en aansluitend zal, extern 
begeleid, worden gediscussieerd over de 
invulling van burgerparticipatie door de raad 
Conny zal dit samen met ambtenaar oppakken en 
Right to Challenge hiervoor benaderen. 

raadsgriffier 
i.s.m. ambtelijke 
organisatie 

21-10-2019 
 
 
 
 
 
 
16-12-2019 

 

14 Aanbod mediatraining aan fractievoorzitters 

 

Goed initiatief, maar eerst meer informatie 

inwinnen over dagprogramma en kosten. Ook 

meerdere partijen in de markt bieden deze 

training aan, vergelijk neerleggen in een volgend 

Presidium 

nieuwe 
raadsgriffier 

20-01-2020   

15 Plaatsing voorstellen op besluitvormende agenda 
 
Vooraf beter inschatten waar tribunebezoekers 
voor komen. Die voorstellen proberen vooraan op 
de agenda plaatsen. Wordt vanaf nu permanent 
rekening mee gehouden! 

raadsgriffier 20-01-2020 24-02-2020  
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Nr. Activiteit Wie Startdatum Afgedaan op 

16 Opstarten raadswerkgroep Raadscommunicatie 
 
O.a. voor opstellen raadscommunicatieplan en 
afstemmen wijze/vorm communicatie. 
Fracties leveren hiervoor (gewenst) een lid aan. 

Kirsten 
 
 
 
Fractievoorzitters 

24-02-2020   

17 Vergaderstructuur: onderdeel Beeldvorming 
 
Definitie voor beeldvorming wordt gemist. Er 
komt een factsheet met verduidelijking, die ook 
met presidium zal worden gedeeld. 

raadsgriffier/ 
Ilona 

24-02-2020   

18 Gebiedsgericht ontmoeten 
 
Dit onderdeel van de vergaderstructuur dient 
inhoudelijk nog nader te worden geduid. De 
fracties geven hiervoor aan Hoe ze deze invulling 
zien! 

fractievoorzitters 24-02-2020   

19     

 

 


